
PROTOKÓŁ Nr 7/15

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik

w dniu 18 maja 2015r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu Komisji udział wzięli:
1. Pan Eugeniusz Wichowski - Wójt Gminy
2. Pani Łarysa Kierkowicz - Skarbnik Gminy
3. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
4. Pan Michał Baranowski - Dyrektor GOKSiR
5. Pan Tadeusz Szeweluk - Dyrektor ZGK
6. Pani Alicja Sawczuk - Dyrektor
7. Pani Katarzyna Kożuchowska - Główna księgowa w GOKSir i GBP

Obradom Komisji  przewodniczył  Pan Krzysztof  Nikitorowicz  – Przewodniczący
Rady Gminy Mielnik.
Pan Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że w związku z przypadającą w roku
bieżącym 25  rocznicą  odrodzenia  samorządu  terytorialnego  w Polsce  w  Gminie  Mielnik
planowane są związane z tym obchody. Zaprosił radnych, sołtysów i pracowników jednostek
gminnych na wspólne, integracyjne ognisko, które odbędzie się 30 maja 2015r. o godz.1700 w
domkach kempingowych i przedstawił związane z tym szczegóły organizacyjne.

Porządek posiedzenia:

1. Rozpatrzenie projektów uchwał będących przedmiotem obrad VI sesji Rady Gminy
Mielnik:
1) w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka

Kultury,  Sportu i  Rekreacji  oraz Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w Mielniku za
2014 rok,

2) w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Mielnik za 2014 rok,

3) w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy,
4) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015,
5) w sprawie  zatwierdzenia  taryfy cenowej  za  zbiorowe zaopatrzenie  w wodę na

terenie Gminy Mielnik,
2. Przyjęcie  założeń  organizacyjnych  dla  funkcjonowania  placówek  oświatowych  w

gminie w roku szkolnym 2015/2016.
3. Ocena realizacji gminnego programu gospodarki odpadami i regulaminu utrzymania

czystości i porządku w gminie.
4. Informacja o przygotowaniu gminy do letniego sezonu turystycznego.
5. Ocena stanu bezpieczeństwa, porządku publicznego i ochrony przeciwpożarowej na

terenie Gminy Mielnik w 2014r.
6. Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Mielnik 2014/2015.
7. Sprawy różne.
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Do punktu 1(1).

Pani  Katarzyna  Kożuchowska przedstawiła  i  omówiła  roczne  sprawozdanie  finansowe
Gminnego  Ośrodka  Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  oraz  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w
Mielniku.

Pan Przewodniczący Rady przytoczył dane finansowe ze sprawozdania GOKSiR za 2010r.
Stwierdził,  że  w sposób znaczący spadły dochody własne  tej  jednostki,  natomiast  bardzo
wzrosły wydatki na wynagrodzenia i pochodne. Spadek wysokości kwot świadczonych usług i
wzrost środków na wynagrodzenia świadczy o braku efektywności.

Pani Olga Pogrebniak stwierdziła, że do GOKSiR przybyło dużo nowych zadań, zaś Pan
Kazimierz Tobota przypomniał, że przed Panem Baranowskim było dwóch dyrektorów - Pan
Bogacki i Pani Tomasik.

Pan Wójt stwierdził, że wszystko odbywało się zgodnie z prawem – Rada Gminy uchwalała
środki, wójt je przekazywał a dyrektorzy realizowali.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego Gminnego
Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Gminnej Biblioteki Publicznej w Mielniku za 2014
rok.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 1(2).

Pani Skarbnik poinformowała, że roczne sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z
wykonania budżetu gminy Mielnik za 2014 rok radni otrzymali  wcześniej  (zarządzenie Nr
27/15 Wójta Gminy z dnia 27 marca 2015r. w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania
budżetu gminy za 2014r. i sprawozdanie nr 34/15 Wójta Gminy Mielnik z dnia 24 kwietnia
2015r. w sprawie przyjęcia sprawozdania finansowego Gminy Mielnik za 2014r.)
Na złożone sprawozdanie otrzymaliśmy pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej
w Białymstoku.

Pan Przewodniczący  Rady zapytał  o  sprawę  dowozu  dzieci  do  szkoły.  W 2014r.  koszt
dowozu wyniósł 301 tys.zł. Jak to się ma do wcześniejszych kosztów dowozu dzieci, kiedy
robiliśmy to własnym transportem?

Pan Mateusz Bukrewicz również zapytał o wcześniejsze wydatki na dowóz.

Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  życzeniem  poprzedniego  Wójta  Pana  Adama  Toboty  było,  aby
autobusy kursowały w taki sposób. Wyliczono średnią cenę biletu nie biorąc pod uwagę tego,
że ludzie nie jeżdżą już autobusami, bo to drogo kosztuje. Obecnie prowadzimy wyliczenia
mające  na  celu  obniżenie  kosztów  dowozu.  Mamy do  dyspozycji  dwa  własne  autobusy,
rozważana  jest  kwestia  przejęcia  dowozu  dzieci  przez  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  w
Mielniku.
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Pan  Przewodniczący  Rady zapytał  o  wydatki  na  usługi  prawne  dla  GOPS.  Dlaczego
dwukrotnie płaciliśmy za te usługi - raz jako Urząd Gminy, drugi raz jako GOPS.

Pan Sekretarz poinformował, że umowa GOPS z prawnikami trwała przez 6 miesięcy 2014r.
i w tym czasie przyjeżdżało dwóch prawników.

Komisje  Rady  14  głosami  za,  przy  1  głosie  wstrzymującym  się,  pozytywnie
zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Mielnik za 2014 rok.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(3).

Komisja  Rewizyjna  Rady Gminy Mielnik  na  posiedzeniu  w dniu  5  maja  br.  pozytywnie
zaopiniowała  sprawozdanie  z  działalności  Wójta  za  2014r.  i  zawnioskowała  o  udzielenie
Wójtowi absolutorium. 
Skład Orzekający Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku stwierdził, że
wniosek Komisji Rewizyjnej spełnia wymogi określone w ustawie o samorządzie gminnym i
ustawie o finansach publicznych.

Pan Wójt stwierdził,  że w gminie jest ciągłość władzy w związku z czym zwraca się do
radnych o udzielenie absolutorium.

Komisje Rady 11 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 3 głosach wstrzymujących się
pozytywnie  zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Wójtowi
Gminy.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(4).

Pani Skarbnik omówiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Mielnik na
2015r.
Poinformowała  o  zmianach  wprowadzonych  do  projektu  uchwały  po  stronie  dochodów i
wydatków. Po zmianach dochód wynosi  27216700 zł.,  wydatki  – 29766700zł,  zaś  deficyt
budżetowy – 2550000 zł.

Pan Wójt poinformował radnych o potrzebie wygospodarowania środków na nowe hydranty.
Pilnie potrzeba 5 hydrantów, cena jednego wynosi ok.800 zł. Pan Wójt uważa, że hydrantów
powinniśmy kupić  10  szt,  zaś  Pan  Kożuchowski  zaproponował  oddanie  5  hydrantów  do
regeneracji.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2015.

(w zał. na str............prot.)
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Do punktu 1(5).

Pan  Dyrektor  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  w  Mielniku  przedstawił  wniosek  o
zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę. Obecnie cena netto wody wynosi
2,26 zł. za m3, proponowana jest cena 2,31 zł. za m3. Wzrost wynosi 5 groszy na 1 m3, opłata
stała w kwocie 2,40 zł. pozostaje bez zmian.

Pan Wójt przypomniał, że od dwóch lat cena wody nie była zmieniana i w związku z tym
zaproponował aby cena wody wzrosła o 10 groszy na metrze.

Pan Sekretarz wyjaśnił,  że ze względów proceduralnych nie jest  to możliwe. Wniosek o
zatwierdzenie taryf należy złożyć na 70 dni przed ich wejściem w życie, zaś Rada Gminy w
terminie 45 dni od dnia złożenia wniosku podejmuje uchwałę o zatwierdzeniu taryf albo o
odmowie zatwierdzenia.

Pan Jerzy Weremjewicz stwierdził, że dla niego – hodowcy bydła - podwyżka 10 groszy na
1m3 jest znaczną podwyżką.

Komisje  Rady przy  3  głosach  wstrzymujących  się  i  12  przeciw  odrzuciły  projekt
uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy cenowej za zbiorowe zaopatrzenie w wodę na terenie
Gminy Mielnik.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 2.

Pani  Dyrektor  Zespołu  Szkół  w  Mielniku przedstawiła  założenia  organizacyjne  dla
funkcjonowania placówek oświatowych w gminie w roku szkolnym 2015/2016.
Poinformowała,  że  planowane  jest  zmniejszenie  w Zespole  Szkół  o  1  etat  liczby osób z
obsługi i że w sierpniu br. zapewne powstanie aneks do projektu organizacyjnego placówek
szkolnych.

Pan Henryk Symonowicz zapytał, jak zakończyła się sprawa powrotu dzieci przedszkolnych
z wycieczki do teatru.

Pani Dyrektor Sawczuk zapewniła, że sprawa ta została zamknięta.

Pan Przewodniczący Rady przedstawił radnym opis wydarzeń dotyczących tej sprawy.

Pan Wójt stwierdził, że mamy bardzo drogą oświatę, na 1 etat personelu przypada 4 dzieci.
W przedszkolu będą tylko 2 grupy w liczbie 31 dzieci i do jednej stołówki zatrudnione są 2
intendentki.

Komisje Rady przyjęły do wiadomości założenia organizacyjne dla funkcjonowania
placówek oświatowych w gminie w roku szkolnym 2015/2016.

(w zał. na str............prot.)
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Do punktu 3.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił informację z realizacji systemu gospodarowania odpadami
na terenie Gminy Mielnik.

Radni  dyskutując  na  przedłożoną  informacją  poruszali  sprawę  obkaszania  poboczy  dróg
powiatowych, odśnieżania i utrzymania porządku naprzeciw posesji.

Pani Barbara Dekarz zapytała, czy osoby korzystające z pomocy społecznej nie mogłyby
np. odśnieżać.

Pan Wójt odpowiedział, że osobom tym nie można nakazać wykonywania takich prac.

Komisje  Rady  przyjęły  do  wiadomości  informację  z  realizacji  systemu
gospodarowania odpadami na terenie Gminy Mielnik.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 4.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił informację o przygotowaniu gminy do letniego sezonu
turystycznego.
Poinformował, ze w przyszłym tygodniu przyjedzie do Mielnika Dyrektor RZGW w sprawie
usytuowania mariny dla kajaków i plaży.

Pan Dyrektor GOKSiR poinformował, że w sprawie tej rozmawiał z Panem Wołosińskim z
nadzoru wodnego w Drohiczynie, który stwierdził, że nie otrzymamy zgody na proponowaną
lokalizację, ponieważ znajduje się ona w górnym nurcie rzeki. Jest jeszcze możliwość aby tak,
jak  w  zrobiono  to  w  Wolce  Nadbużańskiej,  zbudować  marinę  strażacką,  na  co  możemy
otrzymać zgodę.
Pan Baranowski przedstawił radnym ofertę GOKSiR – maraton kresowy, ogólnopolski turniej
tańców polskich, obchody powstania Mielnickiego Klubu Sportowego, wakacje dla obozów
sportowych (wszystkie miejsca zostały sprzedane). Poinformował, że z Ministerstwa Kultury i
Dziedzictwa Narodowego otrzymaliśmy dotację na organizację Dialogów w wysokości 50
tys.zł.  oraz  7  tys.zł.  z  firmy  Gaz-System.  Wynajem  sceny  na  Dni  Mielnika  będzie  nas
kosztować 28 tys.zł. i jest to znacznie mniej niż w ubiegłym roku.
Jest ze strony policji zielone światło w sprawie organizacji w Topolinie imprezy „Muzyczne
Dialogi nad Bugiem”, ostatecznej zgody jeszcze nie mamy.

Komisje Rady przyjęły do wiadomości informację o przygotowaniu gminy do letniego
sezonu turystycznego.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 5.

Komisje  Rady  przyjęły  do  wiadomości  ocenę  stanu  bezpieczeństwa,  porządku
publicznego i ochrony przeciwpożarowej na terenie Gminy Mielnik w 2014r.

(w zał. na str............prot.)
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Do punktu 6.

Komisje  Rady przyjęły do  wiadomości  ocenę  zasobów pomocy społecznej  Gminy
Mielnik 2014/2015.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 7.

Pan Przewodniczący Rady zapoznał radnych z treścią skargi jaka wpłynęła na Wójta Gminy.

Pan Wójt udzielił wyjaśnień w tej sprawie.

Pani Skarbnik Gminy odniosła się do kwestii zarzutów jakie padły na ostatniej sesji Rady
Gminy w sprawie udzielenia odpowiedzi na zapytania Pani Marii Boguszewskiej dotyczące
umów cywilno-prawnych.

Pan Wójt poinformował, że jeszcze w maju br. ukaże się zarządzenie w sprawie utworzenia
rejestru umów cywilno-prawnych, w którym zostaną zamieszczone wszystkie umowy zawarte
od 2011r. i nowe umowy.

Pan  Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  w  odpowiedzi  udzielonej  Pani  Marii
Boguszewskiej  nie  znalazły  się  dwie  umowy  zawarte  z  pracownikami  Urzędu  –  Panią
Agnieszką Koc i Panem Dariuszem Romaniukiem.

Pan Jerzy Wermjewicz zapytał o budowę kanalizacji w Mielniku.

Pan Wójt udzielił szczegółowych informacji na ten temat. Jest możliwość dokończenia w br.
budowy kanalizacji,  trzeba tylko uchylić dotychczasowe decyzje budowlane wydane w tej
sprawie.  W  Podlaskim  Urzędzie  Marszałkowskim  powiedziano  nam,  że  nie  zostanie
przedłużona umowa na budowę kanalizacji.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała:

Elżbieta Szymańska 

Przewodniczący Rady Gminy

                                                                                                     Krzysztof Nikitorowicz
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